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OKRM/55/2023/Z/27

Volební období 9 (2022 – 2026)

Z Á P I S
z 3. jednání kulturní komise rady města konaného dne 27. 3. 2023

Přítomni: Ing. Radim Beránek, Vladimíra Hrušková, Petr Kolář, Ladislava Krejčová, 
Mgr. Hynek Látal, Ph.D., Jiří Ptáček, Michaela Šebková, Bc. Daniel Turek, 
Ing. Michal Voleník

Omluveni: Dominik Kroutil, Mgr.  Michala Piskačová, Ph.D.

Nepřítomni:

Hosté: Daniel Habrda, Kristýna Novotná, Stáňa Skřičková Jírovcová, Martin  Zeman

Schválený program:

1. Seznámení s provozem a dramaturgií Biografu Kotva 
Prezentace a debata s provozovateli Biografu Kotva
D. Habrda představil členkám a členům komise tým Biografu Kotva a Asociaci jihočeských 
filmových tvůrců. 
M. Zeman uvedl současnou koncepci a dramaturgii kina. „Nepromítáme pouze filmy, 
i když je to naše základní poslání, ale vytváříme komunitu.“ Upozornil na fakt, že 
návštěvníkům kina je dnes nutné nabídnout událost, kterou nemohou nabídnout online 
platformy. 
 V návaznosti na něj K. Novotná představila doprovodné programy a aktivity, spolupráce se 
školami a dětmi, provedené úpravy předsálí, vizuální identity a interiéru kavárny.
J. Ptáček se zeptal na práci s dětmi ze sociálně vyloučených rodin, pro které je účast na 
dílnách či víkendových programech finančně nedostupná. K. Novotná odpověděla, že se 
tímto směrem dosud nezaměřili, ale bere to jako dobrý podnět.    
K. Novotná uvedla členky a členy komise do potíží se zanedbaným stavem prostoru před 
kinem, který patří městu. Za problém považuje hromadění odpadků, sešlapaný trávník 
a zejména vzrostlé stromy, které svými kořeny degradují dlažbu. Dlažba je vícero typů. 
Jednání s Odborem správy veřejných statků nad předloženým návrhem prozatím nevedla ke 
shodě na řešení. Důvody, proč s návrhem neuspěli, podle jejích slov nebyly dostatečně 
konkretizovány.   
M. Voleník přislíbil ověřit důvody, proč Odbor správy veřejných statků nebyl nakloněn 
navrženým úpravám a na varinaty možného postupu ke zlepšení stavu prostranství.
D. Habrda pokračoval zprávou o stavu techniky kina. Upozornil, že digitální projektor 
v kině je 7 let starý a ve výhledu 1-2 let se dostane na hranu životnosti. Aktuálně řeší potíže 
s jednou z opon, která se porouchala a odhad ceny nového systému se bude pohybovat mezi 
100-150 tisíc korun, což je značný díl z fondu oprav pro Biograf Kotva a Letní kino 
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Háječek (snížený na 500 tisíc korun). Vedení kina aktivně hledá řešení.
J. Ptáček se ptal na možnosti jiných finančních zdrojů na opravdu či pořízení techniky, než 
jakým jsou zdroje města. Vedení biografu sleduje dotační výzvy Státního fondu 
kinematografie a hodlá vypracovat žádost, jíž podá město.  
Zvuk ve formátu Dolby Atmos považuje D. Habrda za kvalitní. Vhodná by byla pouze 
revize kabeláže. Větším problémem je plechové obložení stěn kinosálu, které při nízkých 
basových frekvencích rezonuje. Stav sedaček nepovažuje za uspokojivý. Konstrukčně jsou 
v dobrém stavu, lokálně jsou ale poškozené a potrhané. Za horší považuje stav koberce. 
Obojí by rád výhledově řešil. Podceněná je vzduchotechnika sálu, která ve vyprodaném 
představení v teplejších dnech způsobuje vysoké teploty. Závěrem D. Habrda představil 
automatizaci provozu kina (dopředu nastavené playlisty projekcí), které jim umožňuje 
uspořit na promítání.   
S. Skřičková Jírovcová prezentovala návštěvnost a ekonomické výsledky Biografu Kotva 
v 2. pololetí 2022, kdy ho již měli ve správě. Upozornila na novou výši záloh za energie 
(100 tis. měsíčně), díky které ještě nevědí, jestli vloni neskončili s prodělkem cca 100 tisíc. 
Úspory plynou ze sjednocení kasy a prodejny občerstvení. Na ekonomickém výsledku 
v roce 2023 se poprvé projeví nájemné od externího provozovatele kavárny (v roce 2022 
jim byl nájem promíjen s ohledem na investice do zbudování nové kavárny).
D. Habrda by případnou úsporu viděl při možnosti vpouštět do sálu jedním vchodem 
(úspora na jednom uvaděči), což by ovšem znamenalo stavební úpravy sálu (schody 
propojujícími spodní a balkónovou část hlediště).
D. Turek připomněl nevhodně načasované a navenek chybně komunikované výběrové 
řízení, které vedlo mimo jiné k neshodám s bývalým provozovatelem J. Turinským, který 
z kina odvezl jím pořízené vybavení kavárny a ponechal si online doménu kina. S. 
Skřičková Jírovcová upozornila, že se přechod na novou doménu projevoval poklesem 
návštěvnosti a D. Habrda je toho názoru, že by doménu mělo vlastnit město.
Okrajově D. Habrda zmínil potíže při provozováním Letního kina Háječek, zejména 
chybějící investice do údržby areálu, které vyplývají z nejistoty nad budoucností kina 
v Českých Budějovicích. Chybí garance města, že letní kino bude na svém místě v provozu 
během následující let. M. Zeman upozornil na renesanci letních kin v posledních letech 
(např. Boskovice).
R. Beránek otevřel téma pronájmu projekční techniky pro letní kino a navrhl ke zvážení, 
aby namísto každoročního soutěžení byla technika soutěžena. Považuje za důležitou 
i kalkulaci možné úspory plynoucí z jejího nákupu.
P. Turek navrhl, aby se situací kolem letního kina komise zabývala na svém jednání 
v červnu 2023. 
J. Ptáček pochválil provozovatele Biografu Kotva za výrazný posun v dramaturgii a dalších 
aktivitách kina, ale upozornil na podle něj neodpovídající úroveň výstav v kinokavárně 
a místnosti před vstupem do sálu. M. Zeman s kritikou nesouhlasil a upozornil na 
dlouholeté zkušenosti kurátora. 
Kulturní komise se seznámila se s provozem a dramaturgií Biografu Kotva.

2. Různé
J. Ptáček vyjádřil zájem o bližší seznámení se s koncepcí a praxí kulturních propagačních 
kanálů města a projednat možnosti jejich optimalizace. 
P. Turek by rád toto téma pojal jako součást návrhů změn pro vyhlášení dotačních řízení. 
Upozornil, že toto bude téma příštího setkání KK, včetně problematiky víceletých grantů, 
jejichž pokračování je ohroženo nedostatkem financí.
Následovala prohlídka projekční místnosti a názorná demonstrace s rezonancemi 
plechového obložení sálu. 
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Vysvětlivka: v závorce je uveden výsledek hlasování (x - a,b,c), a = počet hlasujících pro, b = 
počet hlasujících proti, c = počet těch, kteří se zdrželi x = počet přítomných členů.

Další jednání KK bylo stanoveno na 17. 4. 2023 od 16:00 hod v Domě umění.
3. jednání kulturní komise rady města bylo ukončeno v 18:30 hod.

Soubor usnesení:

V Českých Budějovicích dne 27. 3. 2023

Zapsal(a): Jiří Ptáček, člen komise

Ověřil(a): Ing. Michal Voleník

Bc. Daniel Turek
předseda komise

v. r.

v. r.

v. r.




